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Or-VII.0002.11.2017                                             

 

P R O T O K Ó Ł   Nr XXXIII/2017 

 

z obrad Sesji Rady Miejskiej w Choroszczy 

z dnia 28 grudnia 2017 r. 

 

 
Godzina rozpoczęcia : 11.08 

Godzina zakończenia : 12.41 

 

Miejsce obrad : aula Miejsko-Gminnego Centrum Kultury i Sportu w Choroszczy 

 

Radni obecni na Sesji : 

 

1. Tomasz Kraśnicki    

2. Jacek Dąbrowski     

3. Jacek Jaroszewicz       

4. Piotr Paweł Dojlida   

5. Ireneusz Jabłoński 

6. Piotr Waczyński 

7. Grzegorz Wacław Gereluk 

8. Wioletta Kowieska 

9. Andrzej Kościuczyk 

10. Piotr Siemieniuk 

11. Barbara walesiuk 

  

Nieobecni: Jacek Jasiński, Marian Kosakowski (usprawiedliwienia w załączeniu), Beata 

Marlena Jeżerys, Jan Czarniecki 

 

 

Ponadto w obradach udział wzięli: 

1. Robert Wardziński – Burmistrz Choroszczy 

2. Grzegorz Gabrian – Zastępca Burmistrza 

3. Maria Borodziuk – Skarbnik Gminy 

4. Mirosław Zalewski – Sekretarz Gminy 

5. Katarzyna Wincenciak – Pruszyńska  – Radca Prawny 

6. Antoni Bogdan – radny Powiatu 

7. Jan Perkowski – radny Powiatu 

8. Sołtysi i Przewodniczący Zarządów Osiedli 

9. Mieszkańcy miasta i gminy  
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Porządek obrad  XXXIII Sesji : 

 

1. Otwarcie obrad. 

2. Przyjęcie porządku obrad Sesji. 

3. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wydatków budżetu gminy, które nie 

wygasają  

z upływem roku budżetowego 2017. 

4. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Choroszcz na 

2018 rok. 

5. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej prognozy 

finansowej Gminy Choroszcz na lata 2018 – 2021 wraz z prognozą kwoty długu i 

spłat zobowiązań na lata 2018 – 2022. 

6. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zwolnienia od podatku od nieruchomości 

przedsiębiorców realizujących nowe inwestycje - w ramach pomocy de minimis. 

7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki  

i Rozwiązywania Problemów Uzależnień na terenie Gminy Choroszcz na rok 2018. 

8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji 

Rewizyjnej Rady Miejskiej w Choroszczy na rok 2018. 

9. Przyjęcie protokołu z poprzedniej Sesji. 

10. Informacja Burmistrza Choroszczy z działalności międzysesyjnej. 

11. Informacja Przewodniczącego Rady z działalności międzysesyjnej. 

12. Interpelacje i wnioski radnych. 

13. Zapytania i wolne wnioski. 

14. Zakończenie obrad Sesji. 
 

      

Ad. 1 -  

 

 Obrady XXXIII Sesji Rady Miejskiej w Choroszczy otworzył Wiceprzewodniczący 

Rady p. Andrzej Kościuczyk. Stwierdził, że w Sesji uczestniczy 10 radnych, co stanowi 

kworum, przy którym Rada Miejska może obradować i podejmować prawomocne uchwały. 

Nieobecni: Piotr Siemieniuk, Jacek Jasiński, Marian Kosakowski, Beata Marlena Jeżerys, Jan 

Czarniecki. 

 

Burmistrz Choroszczy Robert Wardziński uroczyście przyznał *(wyłączenie jawności w zakresie 

danych osobowych; na podstawie art. 5 ust. 2 ustawy z dnia 6 września 2001 r. o dostępie do informacji 

publicznej; jawność wyłączyła Ewa Łukaszewicz Z-ca Kierownika Referatu Organizacyjnego) stypendium za 

osiągnięcia w sporcie. 

  

Ad. 2 - 

  

Następnie Wiceprzewodniczący Rady odczytał porządek obrad, który został  

doręczony radnym na 7 dni przed Sesją razem z materiałami.  

 Zapytał, czy ktoś chce wnieść poprawkę do porządku obrad. 

 

Porządek obrad XXXIII Sesji został przyjęty przez Radę głosami 10 za. 
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Ad. 3 – 

 

Przechodząc do kolejnego punktu porządku obrad, Wiceprzewodniczący Rady 

poprosił o przedstawienie projektu uchwały w sprawie wydatków budżetu gminy, które nie 

wygasają z upływem roku budżetowego 2017. 

 

Skarbnik Maria Borodziuk wyjaśniła, że przedłuża się do dnia 30 czerwca 2018 roku 

ostateczny termin realizacji wydatków w kwocie 134 912 zł, wynikających z zawartych 

umów (wykonawca oraz inspektor nadzoru) w związku z nieprzewidzianymi trudnościami  

z uzyskaniem niezbędnych uzgodnień i warunków do wykonania dokumentacji, które 

wstrzymały postęp prac projektowych i uniemożliwiły terminową realizację przedmiotowej 

umowy. Na wniosek Wykonawcy (zg. z § 2 ust. 4 Umowy nr Or-V.272.43.2017 z dnia 

06.10.2017r.) przygotowano stosowny aneks z terminem wykonania do dnia 31.05.2018 r.  

Z uwagi na to, że umowa przewidywała zaistniałe w/w okoliczności, a prace są na bardzo 

zaawansowanym etapie niezasadne było odstąpienie od umowy. 

 

Wobec braku uwag, Wiceprzewodniczący Rady odczytał projekt uchwały w sprawie 

wydatków budżetu gminy, które nie wygasają z upływem roku budżetowego 2017. 

 

W wyniku głosowania: 

- za przyjęciem uchwały – 11 głosów, 

- przeciw przyjęciu uchwały –  0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów                                Rada przyjęła przedmiotową uchwałę. 

 

(uchwała Nr XXXIII/316/2017 stanowi załącznik do protokołu, strona 15) 

 

Obecnych 11 radnych, nieobecni: Jacek Jasiński, Marian Kosakowski, Beata Marlena Jeżerys, 

Jan Czarniecki. 

 

 

 

Ad. 4 – 

 

Skarbnik Gminy Choroszcz przedstawiła propozycję budżetu gminy na 2018 rok. 

 

Maria Borodziuk poinformowała na wstępie, że projekt budżetu zgodnie z procedurą został 

złożony Radzie Miejskiej i Regionalnej Izbie Obrachunkowej w Białymstoku w ustawowym 

terminie do dnia 15 listopada 2017 r. Zgodnie z projektem budżetu złożona została również 

wieloletnia prognoza finansowa gminy Choroszcz na lata 2018 – 2021. Oba projekty zostały 

pozytywnie zaopiniowane przez Kolegium RIO w Białymstoku (radni otrzymali kopie). 

Zmniejszono planowane dochody i wydatki o kwotę 305 402 zł. 

Autopoprawki wprowadzono w celu urealnienia: 

- planu dochodów i wydatków na Rewitalizację Rynku 11 Listopada w Choroszczy  

(w celu rozstrzygnięcia przetargu), 

- planu wydatków na pomoc finansową dla Powiatu (w związku z nieujęciem przez 

Powiat w planie inwestycyjnym postulowanych inwestycji drogowych na terenie 

Gminy Choroszcz). 

DOCHODY: 

  rozdz. 60014 § 6629  +577 573 zł 

  rozdz. 60016 § 6257  - 910 719 zł 



4 

 

  rozdz. 70095 § 2057    +23 789 zł 

                       § 2059                +4 198 zł 

  rozdz. 90020 § 2700          -250 zł 

WYDATKI: 

 rozdz. 60014 § 6050   +98 000 zł 

 rozdz. 60014 § 6057   - 73 204 zł 

 rozdz. 60014 § 6059             +1 083 948 zł 

 rozdz. 60014 § 6300              -1 360 000 zł 

 rozdz. 60016 § 6050               + 118 080 zł 

 rozdz. 60016 § 6057   -134 994 zł 

 rozdz. 60016 § 6059    +16 914 zł 

 rozdz. 75818 § 4810                 -100 561 zł 

 rozdz. 75818 § 6800   -100 000 zł 

 

Dochody planowane ogółem: 64 290 063 zł, w tym: 

 dochody bieżące    49 200 677 zł 

 dochody majątkowe   15 089 386 zł, w tym: 

 dotacje ze środków UE (w ramach BOF)  8 091 575 zł 

 dotacje ze środków UE ( w ramach RPO WP) 1 357 711 zł 

 inne dotacje ( m.in. powiat białostocki)  5 043 317 zł 

 refundacja z funduszu sołeckiego       96 783 zł 

 wpływy ze sprzedaży gruntów      500 000 zł 

Struktura dochodów 2018: 

• dochody na zadania własne  40 967 023 zł 

• dochody na zadania zlecone  13 844 581 zł 

• dochody na zadania powierzone      9 478 459 zł 

Przewidywane wykonanie 2017  -  50 205 837 zł 

Uchwała budżetowa na 2018     -  64 290 063 zł 

W stosunku do przewidywanego wykonania 2017 r. planowane dochody na 2018 rok są 

większe o 28,05%. 

Planowane wydatki  63 055 697 zł, w tym: 

- wydatki bieżące  40 924 737 zł 

- wydatki majątkowe            22 130 960 zł, tj. 35,1 % 

Udział wydatków majątkowych w wydatkach na zadania własne gminy i powierzone  

44,97%. 

Przewidywane wykonanie 2017 - 52 757 640 zł        

Uchwała budżetowa na 2018  - 63 055 697 zł 

W porównaniu do przewidywanego wykonania 2017 planowane wydatki na 2018 rok są 

większe o  19,52%. Przewidywane wykonanie 2018 ok. 65 000 000 zł. 

Wydatki majątkowe 2018: Inwestycje 21 970 960 zł, w tym: 

• drogi gminne i powiatowe   20 650 778 zł  

• oświata                    632 947 zł 

• Gospodarka mieszkaniowa         300 000 zł 

• kultura                     225 546 zł 

• Kultura fizyczna               56 279 zł 

• Gospodarka komunalna          50 410 zł 

• OSP             40 000 zł 

• administracja                      15 000 zł 

Rezerwa inwestycyjna                 150 000 zł  

Dotacje o charakterze majątkowym - 10 000 zł  
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 Razem: 22 130 960 zł. 

Inwestycje, o których zadecydowali mieszkańcy Gminy:  

Miasto Choroszcz – Budżet Obywatelski - 147 756 zł, w tym: 

 „ Kultura w Choroszczy  - najlepszą inwestycją”            75 000 zł 

 „Harcówka w Choroszczy”                        72 756 zł  

Mieszkańcy Wsi – Fundusz sołecki - 295 653 zł, w tym: 

 świetlice, place zabaw     77 790 zł 

 drogi gminne                           71 174 zł 

 boiska sportowe, siłownie                            56 279 zł 

 oświetlenie ulic, gospodarka komunalna      50 410 zł 

 OSP                  40 000 zł. 

Dług publiczny i obsługa długu: 

- stan zadłużenia na dzień 1.01.2018 6 160 298 zł 

- zwiększenie zadłużenia (zaciągnięcie kredytu) + 0 zł 

- spłata rat zaciągniętych kredytów -  1 534 366 zł 

- stan zadłużenia na dzień 31.12.2018 - 4 625 932 zł 

- obsługa długu (odsetki) - 158 000 zł. 

  

W budżecie tworzy się rezerwy: 

- ogólną w wysokości 299 439 zł, 

- celową w wysokości 280 200 zł 

a) z przeznaczeniem na wydatki majątkowe w kwocie 150 000 zł, 

b) zarządzanie kryzysowe w kwocie 130 200 zł. 

Nadwyżka budżetu w wysokości 1 234 366 zł, zostanie przeznaczona na spłatę kredytów  

w kwocie 1 234 366 zł. Łączna kwota przychodów budżetu wynosi 300 000 zł, oraz łączna 

kwota rozchodów budżetu wynosi 1 534 366 zł. Limity zobowiązań z tytułu emisji papierów 

wartościowych oraz kredytów i pożyczek zaciąganych na sfinansowanie przejściowego 

deficytu budżetu w kwocie 2 000 000 zł. Ustala się dochody w kwocie 190 000 zł z tytułu 

wydawania zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych oraz wydatki w kwocie 190 000 zł 

na realizację zadań określonych w gminnym programie profilaktyki i rozwiązywania 

problemów alkoholowych. Ustala się wydatki w kwocie 18 000 zł na realizację zadań 

określonych w gminnym programie przeciwdziałania narkomanii. Ustala się dochody  

w kwocie 28 000 zł i wydatki w kwocie 28 000 zł związane z realizacją zadań określonych 

ustawą Prawo ochrony środowiska. Ustala się dochody w kwocie 1 150 000 zł z tytułu opłat 

za gospodarowanie odpadami komunalnymi, które przeznacza się na pokrycie kosztów 

systemu gospodarowania odpadami komunalnymi określonych ustawą o utrzymaniu czystości 

i porządku w gminach. Wyodrębnia się w budżecie kwotę 462 003 zł do dyspozycji sołectw 

(fundusz sołecki). Plan dochodów i wydatków dla wyodrębnionego rachunku dochodów 

oświatowych jednostek budżetowych: dochody – 465 820 zł; wydatki – 465 820 zł. 

 

 

W dyskusji udział wzięli: 

 

Radny Andrzej Kościuczyk zauważył, że z opinii RIO wynika różnica pomiędzy dochodami  

z tytułu opłat za gospodarowanie odpadami (1 150 000 zł), a planem wydatków na 2018 rok 

w wysokości 1 936 779 zł. Wynika z tego, że opłaty nie pokrywają wydatków. 
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Burmistrz Robert Wardziński wyjaśnił, że temat ten będzie przedstawiony do dyskusji na 

Komisjach, skłania się jednak do tego by opłaty za gospodarowanie odpadami pozostały na 

obecnym poziomie. 

 

Radna Wioletta Kowieska przypomniała, że uchwała dotycząca wywozu odpadów była już 

planowana, ale została „odwleczona w czasie”. 

 

Sekretarz Mirosław Zalewski wyjaśnił, że taki projekt uchwały pojawił się przez pomyłkę,  

z błędem redakcyjnym. Nowy projekt uchwały, z pozytywną opinią Sanepid-u, zostanie 

przedłożony Radzie na najbliższej Sesji. Nie zmieniamy częstotliwości odbioru odpadów, 

pozostają na dotychczasowych zasadach. 

 

Radna Wioletta Kowieska poruszyła temat wykonania dokumentacji na ul. Dolną  

w Klepaczach i poprosiła o udzielenie głosu przybyłym na Sesję mieszkańcom z tej ulicy. 

 

Burmistrz Robert Wardziński dodał, że w sprawie ul. Dolnej rozmawiano na posiedzeniu 

Komisji. W styczniu zostanie ogłoszony przetarg, poznamy konkretne kwoty i wtedy 

będziemy mogli zmienić, zmianami w budżecie, dzisiejsze kwoty przyjęte w uchwale 

budżetowej. 

 
*((wyłączenie jawności w zakresie danych osobowych; na podstawie art. 5 ust. 2 ustawy z dnia 6 września 2001 

r. o dostępie do informacji publicznej; jawność wyłączyła Ewa Łukaszewicz Z-ca Kierownika Referatu 

Organizacyjnego) poprosiła by zrobić w tej chwili coś doraźnie na ul. Dolnej bo dzieci nie mogą 

przejść do szkoły, gubią buty w błocie. 

 

Burmistrz Robert Wardziński poinformował, że przed świętami zlecono firmie wykonanie 

robót na ul. Dolnej, wykonawca czeka na zmianę pogody, która pozwoli mu na rozpoczęcie 

robót. 

 

Radny Piotr Dojlida stwierdził, że należy nad tym ubolewać: od pół roku to zlecenie leży i nic 

się w tym temacie nie dzieje. Przypomniał uchwałę o inicjatywie lokalnej – mieszkańcy ul. 

Dolnej zawiązali komitet, chcą partycypować w kosztach, ale Burmistrz zmienił zasady  

i teraz on decyduje o inwestycjach. Przy poprzednim brzmieniu uchwały mieszkańcy mieli 

pierwszeństwo; poprzednie zapisy pozwalały aby ludzie mieli szansę ze swoją inicjatywą.  

 

Burmistrz Robert Wardziński  nie zgodził się ze zdaniem przedmówcy: w pierwszej wersji 

uchwała o inicjatywie lokalnej liczyła kilka stron, z załącznikami do wypełnienia przez 

mieszkańców. Była punktacja za wkład własny mieszkańców w wysokości 20%,30%,40%  

i wyżej. Mieszkańcy narzekali na to, dlatego zostawiliśmy wysokość wkładu 20%  

i uprościliśmy wniosek. Minimalna 20% partycypacja jest rozsądna, szczególnie przy 

wielomilionowych inwestycjach. Jedną uchwałą jesteśmy w stanie włączyć to do budżetu. 

Taką inicjatywę podjęli też mieszkańcy ul. Zagórnej w Klepaczach, przygotowali na własny 

koszt dokumentację. Nikogo więc niczego nie pozbawiliśmy. Umówiliśmy się  

z mieszkańcami ul. Dolnej (co obecni na Sesji mogą potwierdzić), że w 2018 r. robimy 

dokumentację i prowadzimy rozmowy na temat partycypacji.  

 
*((wyłączenie jawności w zakresie danych osobowych; na podstawie art. 5 ust. 2 ustawy z dnia 6 września 2001 

r. o dostępie do informacji publicznej; jawność wyłączyła Ewa Łukaszewicz Z-ca Kierownika Referatu 

Organizacyjnego) zwróciła uwagę, że na ul. Dolnej jest ok. 50 domów, a w Żółtkach robi się 

drogę dla 15 domów (przyp. wydatki niewygasające). Na ul. Dolnej zostało wykonane 
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odwodnienie na dole, a górka została – woda, nieodprowadzana, spływa i dlatego jest 

problem. Przez dwa lata zaniedbań droga została doprowadzona do tragicznego stanu. 

 

Radna Wioletta Kowieska zwróciła się z pytaniem odnośnie inwestycji usuniętych z obecnego 

projektu uchwały budżetowej, wykonywanych wspólnie z Powiatem: 

1) przejście przez Izbiszcze (przebudowa z rozbudową drogi) – 1 mln zł, 

2) dofinansowanie przebudowy z rozbudową drogi Czaplino – Niewodnica – 250 tys zł, 

3) dofinansowanie kosztów opracowania dokumentacji projektu przejścia przez 

Konowały – 30 tys zł, 

4) dofinansowanie kosztów opracowania dokumentacji projektu przejścia przez 

Kruszewo – 30 tys zł, 

5) dokumentacja projektowa na drogę Porosły – Krupniki (aktualizacja) – 50 tys zł, 

w sumie 1 360 tys zł, a Burmistrz obiecuje, że „dołoży” do innych inwestycji, w tym na 

ul. Dolną, do chodnika na ul. Kolejowej w Klepaczach i innych – skąd weźmie te środki 

bo budżet ma ograniczoną pojemność? 

 

Burmistrz Robert Wardziński odpowiedział, że wymienione inwestycje znalazły się  

w „szkicu” budżetu na 2018 rok. Korespondencja Urzędu z Powiatowym Zarządem Dróg 

wskazywała na ujęcie tych inwestycji. Po otrzymaniu z Powiatu szacunkowych kosztów, 

które byłyby potrzebne do ich realizacji i dokumentów z PZD – ujęliśmy te inwestycje w 

budżecie gminy. W tej chwili urealniliśmy budżet, bo inicjatywa w sprawie tych inwestycji 

powinna wyjść od Powiatu, bo to ich inwestycje. Budżet Powiatu będzie prawdopodobnie 

uchwalany w styczniu, a my musimy poruszać się w realnych kwotach. Jeśli jakieś inwestycje 

zostaną przez Powiat ujęte w ich budżecie – będziemy reagować i zmienimy nasz budżet. 

Jesteśmy w trakcie ogłoszonych przetargów i po uzyskaniu konkretnych informacji z ofert 

będziemy znali kwoty, które są nam potrzebne lub które pozostaną z oszczędności przy 

zakładanych inwestycjach. Nie może więc precyzyjnie odpowiedzieć w dniu dzisiejszym na 

pytanie radnej.  

 

Radny Piotr Waczyński zawracając się do radnych powiatowych zapytało możliwość 

sfinansowania przez Powiat budowy chodnika przy ul. Piaskowej w Choroszczy, wtedy 

gmina dołoży również swoje środki. W tym roku podjęto inicjatywę, ale nie doszło do 

wykonania. Chodnik jest konieczny z uwagi na planowana budowę żłobka i przedszkola przy 

ul. Bocianiej.  

 

Radny Jan Perkowski wyjaśnił, że inwestycja chodnika, o którym wspomniał radny, była 

zabezpieczona w budżecie Powiatu na 2017 rok, ale Zarząd nie chciał tej inwestycji 

kontynuować w 2018 r. Podobnie jak dofinansowania do inwestycji z BOF na terenie Gminy 

Choroszcz. Grupa radnych musiała złożyć uchwałę zmieniającą uchwałę z dnia 22.06.2017 r. 

w sprawie dofinansowania tych inwestycji by Burmistrz mógł w styczniu podpisać umowy na 

przetargi, które zostały rozstrzygnięte. Jako radni powiatowi postaramy się wprowadzić 

inwestycję chodnika do budżetu Powiatu. Przypomniał, że Powiat to 15 gmin, a Choroszcz 

ma 3,7 mln zł na 2018 rok, ale postarają się o zwiększenie tych środków. 

 

Radny Tomasz Kraśnicki zwrócił uwagę na konieczność przeprowadzenia wiosną przeglądu 

nowo wykonanych ulic: Sienkiewicza i Branickiego, ponieważ jest wiele niedoróbek, a także 

uporządkowania przez wykonawcę gminnego placu przy ul. Sienkiewicza.  

 

Burmistrz Robert Wardziński odpowiedział, że wymienione ulice są w fazie gwarancji i po 

zimie wszystkie usterki zostaną zgłoszone wykonawcy i procedura ruszy. Proponuje więc by 
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uwagi zgłaszać wiosną. Dodał, że w ulicach wykonanych w 2017 i 2018 roku będzie układana 

linia gazociągu w ramach Polskiej Spółki Gazowej – wszystkie szczegóły Spółka ustala  

z wykonawcami. Przypomniał także, że to co na poprzedniej Sesji zostało wyjaśnione – radni 

powiatowi wprowadzili dzięki czemu mogliśmy ogłosić przetarg na Rynek 11-go Listopada. 

Wobec braku innych uwag, Wiceprzewodniczący Rady odczytał projekt uchwały  

w sprawie uchwalenia budżetu gminy Choroszcz na 2018 rok. 

W wyniku głosowania: 

- za przyjęciem uchwały – 11 głosów, 

- przeciw przyjęciu uchwały –  0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów                                Rada przyjęła przedmiotową uchwałę. 

 

(uchwała Nr XXXIII/317/2017 stanowi załącznik do protokołu, strona 16) 

 

Obecnych 11 radnych, nieobecni: Jacek Jasiński, Marian Kosakowski, Beata Marlena Jeżerys, 

Jan Czarniecki. 

 

Ad. 5 – 

 

Skarbnik Gminy Choroszcz przedstawiła Wieloletnią Prognozę Finansową Gminy 

Choroszcz na lata 2018 - 2021 wraz z prognozą kwoty długu i spłat zobowiązań na lata 2018 - 

2022. 

 

Maria Borodziuk wyjaśniła, że Wieloletnia prognoza finansowa Gminy Choroszcz obejmuje 

prognozowanie na okres 2018-2022, tj. lata, w których będzie następować sukcesywna spłata 

długu. W okresie prognozowania nie zakłada się zaciągania nowych kredytów i pożyczek. 

Prognozowane dochody i wydatki budżetowe na lata 2018-2022 zostały przyjęte na podstawie 

analizy wykonania budżetu gminy w latach 2012-2017 oraz szczegółowej prognozy na rok 

2018. W kwotach dochodów i wydatków (majątkowych) ujęto projekty finansowane  

z udziałem środków europejskich, na które zostało zawarte już stosowne porozumienie  

w ramach Białostockiego Obszaru Funkcjonalnego oraz zawarto umowę pomiędzy liderem 

projektu (Miasto Białystok) a Samorządem Województwa Podlaskiego o dofinansowanie ze 

środków UE projektu pn. „Projekt partnerski: Rozwój niskoemisyjnego transportu 

zbiorowego i rowerowego w BOF”. W projekcie tym uczestniczy Miasto Białystok (lider)  

i osiem gmin powiatu białostockiego oraz Powiat Białostocki, którego zadaniem jest 

współfinansowanie budowy, przebudowy i rozbudowy dróg powiatowych w formie 

zapewnienia (przekazania dotacji gminom) 50% tzw. wkładu własnego wydatków 

kwalifikowalnych i niekwalifikowalnych. Rok 2018 będzie pierwszym rokiem płatności ze 

środków UE. Gmina Choroszcz już w 2017 roku realizuje trzy inwestycje drogowe w ramach 

BOF, które zostaną zakończone do końca 2017 roku. Pierwotnie (tj. w budżecie na 2017 rok) 

zakładano, że finansowanie tych inwestycji odbywać się będzie w formie przekazywanych 

zaliczek w wysokości 80% ponoszonych wydatków, jednakże przedłużający się termin 

zawarcia umowy o dofinansowanie (umowa została podpisana w listopadzie 2017 r.) 

przekreślił te założenia. Gmina Choroszcz była zmuszona do finansowania tych zadań m.in. 

kredytem bankowym. Zakłada się, że w 2018 roku nastąpi refundacja ze środków Unii 

Europejskiej poniesionych wydatków inwestycyjnych zrealizowanych w 2017 roku w kwocie 

3 158 801 zł oraz 23 789 zł za zrealizowany projekt pn. "Lokalny program Rewitalizacji 

Gminy na lata 2017-2023" (wydatki bieżące). Inwestycje realizowane w ramach BOF w 2018 

roku i 2019 roku w większości będą finansowane w formie 80% zaliczek i refundacji 

poniesionych wydatków oraz dotacji z budżetu Powiatu Białostockiego. Wykazana w pozycji 
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12.1 w 2020 roku kwota dochodów bieżących na programy, projekty lub zadania finansowane 

z udziałem środków w wysokości 1 146 359 zł dotyczy refundacji (płatność końcowa) 

wydatków inwestycyjnych zrealizowanych w 2019 roku, w którym planuje się zakończyć 

projekt pn. „Projekt partnerski: Rozwój niskoemisyjnego transportu zbiorowego  

i rowerowego w BOF”. Wykazana w poz. 12.4 Załącznika nr 1 kwota 18 673 524 zł jest 

mniejsza o 216 080 zł od sumy wydatków inwestycyjnych z dofinansowaniem ze środków 

europejskich, wykazanych w Załączniku nr 3 budżetu na 2018 rok. Łączna kwota 216 080 zł 

odnosi się do wydatków niekwalifikowalnych (koszty nadzoru inwestorskiego) i nie objętych 

projektem pn. „Projekt partnerski: Rozwój niskoemisyjnego transportu zbiorowego  

i rowerowego w BOF”. Wydatki te zostały sklasyfikowane w paragrafie 6050. Prowadzone 

od roku 2015 prace nad zmianą miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego   

w kierunku powiększenia terenów przeznaczonych pod przemysł i usługi oraz wykonywane 

podziały geodezyjne pozwalają zaplanować sprzedaż majątku (nieruchomości gruntowych)  

w roku 2018 i latach następnych. Planowane kwoty dochodów i wydatków bieżących  

w latach 2018-2022 wynikają m.in. z założenia, że rządowy program Rodzina 500+ będzie 

kontynuowany. W latach 2018-2022 spłaty zobowiązań planuje się finansować dochodami 

własnymi, stąd prognozowany budżet jest nadwyżkowy (w roku 2018 ponadto - na spłatę 

kredytów przeznaczy się posiadane wolne środki w kwocie 300 000 zł). Nie wyklucza się 

jednak możliwości sięgnięcia po kredyt już w roku 2018, szczególnie gdyby wystąpiła 

konieczność wyprzedzającego finansowania projektów z udziałem środków europejskich. 

Załącznik Nr 2 "Wykaz przedsięwzięć do WPF" - zgodnie z postanowieniami art. 226 ust. 4 

ustawy o finansach publicznych ujęto tylko zadania, których realizacja wykracza poza rok 

2018. Ponadto wykaz nie obejmuje niektórych kontynuowanych inwestycji, wykazanych  

w załączniku nr 3 do budżetu na 2018 rok. Należy zauważyć, że przedsięwzięcie tym się różni 

od projektu, że ma ściśle oznaczony początek i koniec. Ponadto o treści załącznika nr 2 do 

WPF decyduje organ stanowiący - Rada Miejska. Wśród inwestycji kontynuowanych w 2018 

roku (a nie ujętych w załączniku nr 2 Wpf) znajdują się przede wszystkim inwestycje,  

o których decydują mieszkańcy gminy - w ramach funduszu sołeckiego - nie posiadający 

kompetencji planowania wieloletniego. W całym okresie prognozowania relacja wskaźnika 

planowanej łącznej kwoty spłaty zobowiązań, o której mowa w art. 243 ust. 1 ustawy  

o finansach publicznych do dochodów w stosunku do dopuszczalnego wskaźnika spłaty 

zobowiązań w całym okresie prognozowania – została spełniona. 

 

Wobec braku innych głosów w dyskusji, Wiceprzewodniczący Rady odczytał projekt 

uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej prognozy finansowej Gminy Choroszcz na lata 

2018- 2021 wraz z prognozą kwoty długu i spłat zobowiązań na lata 2018-2022. 

 

W wyniku głosowania: 

- za przyjęciem uchwały – 10 głosów, 

- przeciw przyjęciu uchwały –  0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów                                Rada przyjęła przedmiotową uchwałę. 

 

 

(uchwała Nr XXXIII/318/2017 stanowi załącznik do protokołu, strona 17) 

 

Obecnych 10 radnych, nieobecni: Jacek Jasiński, Marian Kosakowski, Beata Marlena Jeżerys, 

Jan Czarniecki i chwilowo Jacek Jaroszewicz. 
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Ad. 6 – 

 

Głos zabrał Burmistrz Choroszczy, który przedstawił projekt uchwały w sprawie 

zwolnienia od podatku od nieruchomości przedsiębiorców realizujących nowe inwestycje – w 

ramach pomocy de minimis. 

 

Burmistrz Robert Wardziński poinformował, że projekt uchwały w sprawie zwolnienia od 

podatku od nieruchomości przedsiębiorców realizujących nowe inwestycje – w ramach 

pomocy de minimis otrzymał pozytywną opinię Prezesa Urzędu Ochrony Konkurencji  

i Konsumentów. Uchwała będzie obowiązywała do 30 czerwca 2021 r. Zwolnienie dotyczy 

nowych inwestycji, przez okres 1 roku, który w ocenie przedsiębiorców jest najbardziej 

wrażliwy i obciążający dla przedsiębiorców, kiedy najwięcej inwestują w swoje firmy. 

Proponuje podjęcie uchwały mając nadzieję, że wpłynie to na zwiększenie zainteresowania 

inwestowaniem na terenie naszej gminy i zwiększeniem wpływu dochodów gminy w postaci 

podatków. 

 

Wobec braku uwag, Wiceprzewodniczący Rady odczytał projekt uchwały w sprawie 

zwolnienia od podatku od nieruchomości przedsiębiorców realizujących nowe inwestycje –  

w ramach pomocy de minimis. 

 

W wyniku głosowania: 

- za przyjęciem uchwały – 11 głosów, 

- przeciw przyjęciu uchwały –  0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów                                Rada przyjęła przedmiotową uchwałę. 

 

(uchwała Nr XXXIII/319/2017 stanowi załącznik do protokołu, strona 18) 

 

 

Obecnych 11 radnych, nieobecni: Jacek Jasiński, Marian Kosakowski, Beata Marlena Jeżerys, 

Jan Czarniecki. 

 

 

Ad. 7 – 

 

Głos zabrała p. Małgorzata Klimaszewska – Kierownik Miejsko – Gminnego Ośrodka 

Pomocy Społecznej w Choroszczy, która przedstawiła projekt uchwały w sprawie przyjęcia 

Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Uzależnień na terenie Gminy 

Choroszcz na rok 2018. Gminny Program Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Uzależnień na terenie Gminy Choroszcz na rok 2018 określa lokalną strategię w zakresie 

profilaktyki uzależnień oraz minimalizacji szkód społecznych i indywidualnych wynikających 

z używania alkoholu i narkotyków. Dokument diagnozuje obszary problemowe, określa cele 

oraz precyzuje zadania profilaktyczne na trzech poziomach: uniwersalnym, selektywnym oraz 

wskazującym. Cele szczegółowe: 

1) zwiększanie dostępności pomocy terapeutycznej i rehabilitacyjnej dla osób 

uzależnionych od alkoholu, 

2) udzielanie rodzinom, w których występują problemy alkoholowe, pomocy 

psychospołecznej i prawnej, a w szczególności ochrony przed przemocą w rodzinie, 

3) prowadzenie profilaktycznej działalności informacyjnej i edukacyjnej w zakresie 

rozwiązywania problemów alkoholowych i przeciwdziałania narkomanii, w szczególności dla 

dzieci i młodzieży, w tym prowadzenie pozalekcyjnych zajęć sportowych, a także działań na 
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rzecz dożywiania dzieci uczestniczących w pozalekcyjnych programach opiekuńczo–

wychowawczych i socjoterapeutycznych, 

4) wspomaganie działalności instytucji, stowarzyszeń i osób fizycznych, służącej 

rozwiązywaniu problemów alkoholowych, 

5) podejmowanie interwencji w związku z naruszeniem przepisów dotyczących reklamy 

napojów alkoholowych i zasad ich sprzedaży oraz występowania przed sądem w charakterze 

oskarżyciela publicznego, 

6) wspieranie zatrudnienia socjalnego poprzez organizowanie i finansowanie centrów 

integracji społecznej. 

Gminny Program Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Uzależnień na terenie Gminy 

Choroszcz realizowany będzie przez cały rok kalendarzowy, w ramach środków finansowych 

planowanych w Budżecie Gminy, stanowiących dochody z tytułu wydawania zezwoleń na 

sprzedaż napojów alkoholowych - 190 000zł. Przewidziano również finansowanie 

zapobiegania narkomanii na kwotę 18 000 zł. 

Po uwzględnieniu wniosku zgłoszonego na Komisji zmianie uległ zapis pkt. 16 w części V 

programu: „16) organizacje pozarządowe oraz inne podmioty prowadzące działalność 

pożytku publicznego działające na terenie gminy Choroszcz.” 

 

Radny Piotr Waczyński zwrócił uwagę, że alkoholizm i narkomania powodują wielkie szkody 

społeczne. W związku z powyższym działania w zakresie profilaktyki  

i rozwiązywania problemów uzależnień powinny być przedmiotem szczególnej troski ze 

strony samorządu lokalnego. Znaczną grupę ryzyka stanowią ludzie młodzi. Trzeba położyć 

największy nacisk na wychowanie dzieci w trzeźwości. Najwięcej w tej kwestii może zrobić 

rodzina, szkoła, kościół i organizacje pozarządowe. Oprócz prelekcji należy młodzieży 

zorganizować jak najwięcej zajęć sportowych - zgodnie z przesłaniem „sportowiec nie pije”. 

Proponuje by Burmistrz, trenerzy, wspólnie podjęli próbę zorganizowania jednego dużego 

klubu sportowego z różnymi dyscyplinami. W budżecie jest duża kwota – 190 tys zł – która 

powinna być przeznaczona na taką działalność.  

 

Wobec braku innych propozycji, Wiceprzewodniczący Rady odczytał projekt uchwały  

w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Uzależnień na terenie Gminy Choroszcz na rok 2018. 

 

W wyniku głosowania: 

- za przyjęciem uchwały – 11 głosów, 

- przeciw przyjęciu uchwały –  0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów                                Rada przyjęła przedmiotową uchwałę. 

 

(uchwała Nr XXXIII/320/2017 stanowi załącznik do protokołu, strona 19) 

 

 

Obecnych 11 radnych, nieobecni: Jacek Jasiński, Marian Kosakowski, Beata Marlena Jeżerys, 

Jan Czarniecki. 

 

 

Ad. 8 – 

 

Projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady 

Miejskiej w Choroszczy na rok 2018 przedstawił Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Rady 

Miejskiej w Choroszczy – Grzegorz Gereluk:  
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1) ocena wykonania budżetu Gminy Choroszcz za rok 2017 – wystąpienie do Rady Miejskiej  

o udzielenie absolutorium Burmistrzowi, 

2) ocena informacji Burmistrza o stanie wykonania budżetu Gminy Choroszcz za pierwsze 

półrocze 2018 roku, 

3) kontrola realizacji zadań dotyczących remontów oraz bieżącego utrzymania dróg 

gminnych, 

4) uzgodnienie sprawozdania z działalności Komisji Rewizyjnej. 
 

 

Wobec braku innych propozycji, Wiceprzewodniczący Rady odczytał projekt uchwały  

w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Choroszczy na 

rok 2018. 

 

W wyniku głosowania: 

- za przyjęciem uchwały – 11 głosów, 

- przeciw przyjęciu uchwały –  0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów                                Rada przyjęła przedmiotową uchwałę. 

 

(uchwała Nr XXXIII/321/2017 stanowi załącznik do protokołu, strona 20) 

 

 

Obecnych 11 radnych, nieobecni: Jacek Jasiński, Marian Kosakowski, Beata Marlena Jeżerys, 

Jan Czarniecki. 

 

Ad. 9 – 

 

Wiceprzewodniczący Rady poprosił o przyjęcie w drodze głosowania protokołu 

z poprzedniej – XXXII - Sesji: protokół został przyjęty 10 głosami za, przy 1 głosie 

wstrzymującym się. 

 

 

Ad. 10 – 

 

 W okresie międzysesyjnym Burmistrz Gminy Choroszcz uczestniczył w szeregu 

spotkań związanych z rozwojem i zarządzaniem Gminą i Miastem Choroszcz, w tym: 

I. W zakresie spraw komunalnych, w tym związanych z drogami gminnymi: 

- przeprowadzanie indywidualnych spotkań z mieszkańcami miasta i gminy Choroszcz,  

z sołtysami poszczególnych miejscowości w zakresie gospodarki mieszkaniowej, remontów 

dróg gminnych, 

- przeprowadzenie spotkań ws. wykupu gruntów na terenie gminy Choroszcz pod budowę 

nieruchomości lub innych rodzajów inwestycji oraz opłat planistycznych; 

- spotkania z przedstawicielami instytucji działających na terenie gminy Choroszcz ws. 

gospodarki lokalami ( z kierownikiem Monaru w Zaczerlanach ws. przekształcenia budynku); 

- przeprowadzanie indywidualnych spotkań z mieszkańcami gminy Choroszcz ws. instalacji 

gazowej, sieci wodnej – poprawy sieci wodno-kanalizacyjnej (np. kanalizacja w Klepaczach), 

ws. dzierżaw, sprzedaży, przekształceń i podziałów gruntów, ws. indywidualnych 

nieruchomości, a także miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego;  

II. W zakresie spraw związanych z ochroną zdrowia, bezpieczeństwem i pomocą społeczną: 
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- przeprowadzenie spotkań z mieszkańcami gminy Choroszcz w zakresie pomocy 

powypadkowej. 

III. W zakresie spraw dotyczących oświaty, kultury i sportu, a także spraw obywatelskich: 

 w zakresie oświaty:  

- udział w spotkaniach z pracownikami i dyrekcją placówek oświatowych w gminie 

Choroszcz: żłobka, przedszkola oraz szkół bieżącej działalności placówek (np. przedszkola  

w Złotorii, Szkoły Podstawowej w Choroszczy); 

 w zakresie sportu:  

- udział w spotkaniach z przedstawicielami organizacji sportowych w sprawie działalności 

klubów i organizacji sportowych funkcjonujących w gminie Choroszcz w kolejnym roku;  

IV. Pozostałe spotkania i rodzaje aktywności Burmistrza Choroszczy: 

- udział w Spotkaniu Opłatkowym Koła Emerytów i Rencistów nr 15 w Choroszczy;  

- udział w Spotkaniu Opłatkowym Przyjaciół Kultury i Sportu, zorganizowanym przez 

Miejsko-Gminne Centrum Kultury i Sportu w Choroszczy, w tym uhonorowanie nagrodą 

Pana Jerzego Tomzika z okazji Jubileuszu 60-lecia pracy twórczej; 

- udział w spotkaniu wigilijnym Klubu Abstynenta „Wolność”; 

- udział w Spotkaniu Opłatkowym w Przedszkolu Samorządowym im. Jana Pawła II  

w Choroszczy; 

- udział w Spotkaniu Opłatkowym organizowanym przez Choroski Oddział Stowarzyszenia 

Honorowych Dawców Krwi; 

- przyjęcie zaproszenia na Jasełka i Spotkanie Wigilijne organizowane w Szkole Podstawowej 

w Złotorii; 

- przyjęcie zaproszenia na Jasełka organizowane w Gimnazjum Publicznym w Choroszczy; 

- przyjęcie zaproszenia i udział w Spotkaniu Opłatkowym organizowanym przez 

choroszczańskie drużyny harcerskie, przyjęcie Betlejemskiego Światełka Pokoju; 

- przyjęcie zaproszenia na Spotkanie Opłatkowe organizowane przez zespół „Rytmy Czasu”; 

 

Ad. 11 – 

 

Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej w Choroszczy Andrzej Kościuczyk przedstawił 

informację o działaniach Przewodniczącego Rady w okresie międzysesyjnym, które 

dotyczyły uczestniczenia w uroczystościach organizowanych przez stowarzyszenia, Urząd 

Miejski, spotkaniach na terenie gminy, oraz przyjmowaniu interesantów podczas 

cotygodniowego dyżuru. 

 

 

Ad. 12 – 

 

Interpelacje i wnioski radnych: brak 
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Ad. 13 – 

 

Zapytania i wnioski zgłosili:  

 

Kazimierz Zajkowski, sołtys wsi Porosły, odnosząc się do zatwierdzonego Programu 

Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Uzależnień zwrócił uwagę, że osoby mające 

problem z alkoholem, a z drugiej strony korzystające z pomocy w formie przydziału węgla, 

uzyskują pieniądze na alkohol ze sprzedaży tego węgla. Poruszył także sprawę budowy 

kanalizacji sanitarnej w Porosłach – w Internecie czytał, że inwestycja ta była w 2017 roku, a 

nic nie zostało zrobione. Na zakończenie poprosił o interwencję w sprawie pojemników PCK 

na odzież – nikt ich nie wypróżnia i jest wokół nich bałagan. 

 

Jacek Mikulski sołtys wsi Oliszki, poprosił o naprawę dogi gminnej, dojazdowej, do Oliszek 

od strony łąk skąd rolnicy zwożą jeszcze pozostałości siana – niestety droga jest rozmyta. 

 

Burmistrz Robert Wardziński poinformował, że: 

1) z pojemnikami PCK jest problem, który nie należy do nas – zgłosimy by nie było 

bałaganu; 

2) kanalizacja w Porosłach jest finansowana z programu PROW Obszary Wiejskie; 

chodzi m.in. o ul. Rezydencką i Sadową, które są robione wspólnie ze stacjami 

uzdatniania wody w Rogowie i Złotorii; przetarg ogłoszony był w październiku 2017 

r., ale niesprzyjająca pogoda nie pozwoliła na realizację, którą przesunięto na rok 

2018, po kolejnym, ogłoszonym już, przetargu; 

3) w sprawie drogi w Oliszkach proszę czekać na telefon z Urzędu by sołtys pokazał 

gdzie jest problem. 

 

 

Ad. 14 – 

 

Wobec wyczerpania porządku obrad Sesji, Przewodnicząca Rady p. Beata Jeżerys 

ogłosiła zakończenie obrad XXXIII Sesji Rady Miejskiej w Choroszczy. 

 

Na tym protokół zakończono. 
 

Protokołowała : 

Ewa Łukaszewicz    Wiceprzewodniczący Rady Miejskiej 

       w Choroszczy 

 

Andrzej Kościuczyk 

 
 

 

 

 

 

 


